
Zápisnica zo zasadnutia výboru Slovenskej angiologickej 
spoločnosti (S.A.S.) 

 

Dátum: 22.9.2021, 17.30 hod 

Miesto: Hotel Partizán, Tále 

Zúčastnení:  

doc. MUDr. Juraj Maďarič, PhD – prezident SAS 

členovia výboru: doc. MUDr. Denisa Čelovská, PhD, MUDr. Katarína Dostálová, PhD. MPH, MUDr. 
Andrej Džupina, PhD., MUDr.Patrik Jakubek, MUDr. Dáša Kmecová, PhD, MUDr. Miroslav Širila, , MUDr. 
Ivar Vacula, PhD.,  

členovia dozornej rady: MUDr. Eva Bojdová, MUDr. Ľubomír Fľak, PhD,  

ospravedlnili sa: MUDr. Iveta Kopálová, MUDr. Ewald Ambrózy, PhD. 

zapisovateľ: MUDr. Ľ. Fľak, PhD 

 

Program: Privítanie účastníkov prezidentom S.A.S., predstavenie programu schôdze výboru 
a následne jeho schválenie. 

Body programu: 1) Otvorenie 

        2) XXIX. kongres SAS SLS (23.-25.9.2021) 

      3) Prehľad stavu aktivít SAS -MZ SR 

        4) Plán budúcich odborných podujatí 

      5) Rôzne 

K bodu programu č.2: XXIX. kongres SAS SLS (23.-25.9.2021) 

Prezident SAS prezentoval pripravený program kongresu a oboznámil aj so zmenami v programe 
a počtoch účastníkov zapríčinených zmenou pravidiel účasti (len očkovaní účastníci). Nedošlo 
k významným zmenám v programe, ani zníženiu plánovaného počtu účastníkov.  

Prezentovaný bol program na „spoločenský večer“ a odovzdanie ocenení SAS SLS. Zmena oproti 
minulým rokom z dôvodu epidemiologickej situácie - večera v reštaurácii a až následne stretnutie 
v sále. Doc.Maďarič zdôraznil potrebu dodržiavania epidemiologických opatrení počas kongresu. 

Prednášky zahraničných hostí mimo ČR sú naplánované ako virtuálne (prof.Brodmann) alebo boli 
zaslané nahovorené prezentácie (prof.Blinc, prof. Vrsalovic). Všetci pozvaní prednášajúci z ČR sa 



kongresu zúčastnia. Prednášky zo sály A budú nahrávané a budú neskôr zverejnené so súhlasom 
autorov na web stránke SAS, aj vzhľadom ku kolegom, ktorí sa nemohli zúčastniť z dôvodu sprísnených 
pravidiel účasti.  

Tento ročník kongresu má 2 generálnych partnerov (Servier, Alfasigma), hlavní partneri Pfizer, 
Sanofi,Viatris, partneri: Bayer, Boehringer Ingelheim, zvláštny partner: Nationale Nederlande.  
Sprievodnou aktivitou bude opäť Nordic Walking a SM systém. 

K bodu programu č.3:  Prehľad stavu aktivít SAS -MZ SR  

1) Sekcia zdravia MZ SR: A) Koncepcia odboru Angiológia ako aj Minimálny štandard pre 
špec.štud.program v odbore angiológia a CPČ intervenčná angiológia sú už dlhodobo odovzdané, zatiaľ 
bez ďalšieho riešenia a postupu. 

2) Odborná pracovná skupina  C pre KV systém (zástupca SAS Dr.Vacula): podarilo sa dosiahnuť, že 
angiológovia môžu predpisovať vysoké dávky atorvastatínu a rosuvastatínu, avšak zrejme omylom sa 
do nariadenia nedostala dávka atorvastatín 40mg, pracuje sa na úprave. Taktiež bola výborom zaslaná 
žiadosť o zmenu indikačných obmedzení NOAK pre VTE, zatiaľ bez reakcie zo strany MZSR.  

3) Štandardné dg a th postupy: prezident SAS informoval o počte zverejnených (3) a odovzdaných (2) 
postupov, pričom v porovnaní s inými odbornými spoločnosťami sú tieto počty priaznivé.  

4) Akreditačné konanie v angiológii: prezentovaný terajší stav – 3 pracoviska pre špecializačnú prípravu 
v odbore angiológia: Klinika angiológie LFUK a NÚSCH Bratislava, II. Klinika kardiológie a angiológie SZU 
a SÚSCCH Banská Bystrica a Klinika angiológie LF UPJŠ a VÚSCH Košice. Potreba v tomto zmysle 
inovovať web stránku SAS. 

6) Prezident SAS so znepokojením informoval o inovovanej koncepcii odboru rádiológia a), ktorá bola 
ďalej kriticky diskutovaná, a to v oblasti možných kompetencií pre intervenčnú rádiológiu. Prezident 
informoval o spoločnom postupe prezidentov a hlavných odborníkov SAS, Slov spoločnosti cievnej 
chirurgie, Slov internistickej spoločnosti,  Slov chirurgickej spoločnosti – zaslaný list s výhradami na 
MZSR a so žiadosťou o revíziu koncepcie odboru rádiológia. Diskutované boli ďalšie možné postupy 
S.A.S. SLS v tejto oblasti. 

K bodu programu č.4:  Plán budúcich odborných podujatí  

Doc. Maďarič informoval o zrušení plánovaného 24. kongresu cievnej chirurgie a zrušení 
11.Angiologického dňa NÚSCH z dôvodu pandemických opatrení v novembrovom termíne a presunutí 
na jar 2022.  

Doc.Čelovská informovala, že prof. Štvrtinová má v pláne pokračovať v organizovaní angiologických dní 
LF UK, najbližší 5/2022. Tiež informovala, že spolu s prof. Štvrtinovou a Dr.Kučerom za SAS pripravili 
blok vaskulárnej medicíny na Slovensko-českej konferencii o hemostáze a trombóze, Martin 2.-
4.9.2021 

Dr.Dostálová informovala o participácii SAS na 42.výročnej konferencii SSVPL 14.-16.10.2021, vlastný 
blok a účasť na sekcii sestier. 

Termín XXX. Slovenského angiologického kongresu bol stanovaný na 22.-24.09.2022, miesto opäť hotel 
Partizán, Tále.  



Termín 8.kongresu ESVM – 8.-10.10.2022 – Štokholm. 

K bodu programu č.5:  Rôzne 

Doc.Maďarič informoval, že SLS schválila Sekciu intervenčnej angiológie SAS. T.č.má 35 členov. V júni 
prebehli voľby do výboru a dozornej rady sekcie IA pod dohľadom dozornej rady SAS a zástupcu SLS na 
obdobie od 1.7.2021 do 30.6.2025. Zápisnica z týchto volieb je zverejnená na stránke SAS. Dr. Širila 
(ako zvolený člen výboru sekcie) informoval, že počas kongresu SAS prebehnú voľby do funkcii tejto 
sekcie a bude informovať výbor SAS o ich výsledkoch. 

Doc.Maďarič predložil požiadavku voľby nového zástupcu S.A.S. v štruktúre VAS (European 
Independent Foundation in Angiology / Vascular Medicine). Po diskusii k tejto téme sa členovia výboru 
jednohlasne zhodli na tom, že S.A.S. nebude mať svojho zástupcu vo výbore VAS, a tým nebude 
pokračovať v svojom členstve v tejto európskej nadácii, keďže paralelné aktivity VAS a ESVM na poli 
európskej angiológie nie sú zjednocujúce a S.A.S. SLS je plnohodnotným členom Európskej 
angiologickej spoločnosti (ESVM). Členovia výboru jednohlasne súhlasili s návrhom nepokračovať 
v členstve vo VAS a nenominovať reprezentanta S.A.S. do výboru VAS. 

Dr.Širila prezentoval výsledky hospodárenia SAS za obdobie 1.1.2021 do 31.8.2021. Zmena z 56530,67 
Euro na 55929,49 Euro.  

Dr.Kmecová prezentovala a členom výboru odovzdala ako dar novú knižnú publikáciu Dr.Kmec/Dr. 
Kmecová: „História a súčasnosť angiológie na východnom Slovensku“. Stretla sa s vynikajúcou odozvou 
a záujmom všetkých členov. 

Dr.Vacula navrhol jednorazovú odmenu pre sekretárku SAS (2.000, Eur bez DPH) za nadštandardnú 
prácu pri zabezpečí organizácie kongresu SAS v zložitých COVID podmienkach. Návrh bol jednohlasne 
schválený.  

Termín ďalšej schôdze výboru SAS: 8.12.2021 o 14. hod, buď prezenčne – zasadacia miestnosť Kl. 
kardiológie a angiológie NÚSCH Bratislava, alebo virtuálne (podľa epidemiologickej situácie).  

  Doc. MUDr. Juraj Maďarič, PhD., MPH.         MUDr. I. Vacula, PhD.    

prezident S.A.S. SLS vedecký sekretár S.A.S. SLS 

        Doc. MUDr. D. Čelovská, PhD.              MUDr. E. Bojdová 

 viceprezident S.A.S. SLS   predseda dozornej rady S.A.S. SLS 

Tále 22.9.2021  Zapísal: MUDr. Ľubomír Fľak, PhD. 


